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VERSLAG ALGEMENE VERGADERING VLAAMSE SCHERMBOND VZW  
Dinsdag 28 november 2023 om 19u30, GC de Melkerij,  Brusselsesteenweg 3A, 1980 Zemst 

 
 
Aanwezige bestuursleden: Erik Swennen, Peter Scheurwegen, Pieter Van Laere, Kathleen Monten, 
Joram Maes, Nathalie Nouwen, Josef Szekeres1 

Verontschuldigde bestuursleden: Nihil 

Aanwezige stafleden: Mathias Huybens, Julie Groslambert, Mathies Debrabandere, Tom Harding, Isabel 
Poelmans, Tom Leys (extern financieel specialist) 

Aanwezige of bij volmacht vertegenwoordigde clubs: 

1) Koninklijke en Ridderlijk Hoofdgilde van Sint-Michiel Gent bij volmacht vertegenwoordigd door de heer 
Olivier Antonis. 
2) Sint Michielsgilde De Hallebardiers bij volmacht vertegenwoordigd door de heer Christophe Fonteyne.  
3) Schermclub Parcival Leuven vertegenwoordigd door de heer Jeroen Van Coppenolle. 
4) Schermacademie Wezowski bij volmacht vertegenwoordigd door de heer Antonio Waffelaert 
5) De Maneschermer vertegenwoordigd door de heer Martin Turner. 
6) Schermclub Latem-Deurle bij volmacht vertegenwoordigd door de heer Peter Scheurwegen. 
7) Schermkring Herckenrode bij volmacht vertegenwoordigd door mevrouw Anneke Daems.  
8) Koninklijke Schermmaatschappij Sint-Michiel Audenaerde vertegenwoordigd door de heer Koenraad 
Thooft. 
9) Scherma Aalst bij volmacht vertegenwoordigd door de heer Luka De Muylder. 
10) De Tempeliers bij volmacht vertegenwoordigd door de heer Maarten Van Gansberghe. 
11) Omnisword vertegenwoordigd door de heer Eric Feyen. 
12) Schermclub Jarnac vertegenwoordigd door mevrouw Veerle Peters. 
13) Shermgilde De Klauwaerts vertegenwoordigd door de heer Gert Van Dyck. 
14) Schermkring St.-Niklaas vertegenwoordigd door de heer Joram Maes. 
15) Schermkring Lafayette vertegenwoordigd door de heer Wim van der Wolf. 
16) Flanders Fencing bij volmacht vertegenwoordigd door mevrouw Bieke Vercauteren. 
17) Schermkring Skirmjan bij volmacht vertegenwoordigd door de heer Matthew Abeels. 
18) K.T.S.C. Catena bij volmacht vertegenwoordigd door de heer Luc Vandingenen. 
19) Schermclub Vast Als Eik bij volmacht vertegenwoordigd door de heer Matthew Abeels. 
20) Contrapunt.club vertegenwoordigd door mevrouw Anneke Daems. 
 

Verontschuldigde clubs: Antwerps Schermcentrum, Schermclub Excalibur. 

Overige aanwezigen: Tom Pijnenborg, Karen Matthyssens , Claudine Geirnaert, Tiebe Van 
Nieuwenhove, Werner Huysmans, Sander Van Gijsel, Norbert Van Loon, Jurgen Joossens. 

  

 

1 Dhr Szekeres heeft de vergadering gezien zijn verblijf in het buitenland digitaal gevolgd. 
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Het officiële deel van de algemene vergadering werd voorafgegaan door enkele huldigingen, 
erkenningen en bedankingen. 

 Aanstelling van drie nieuwe ere-leden 
o De heer Leo Pasmans (Omnisword) 

Leo wordt gehuldigd voor zijn sportieve resultaten als schermer. 
Als toppunt van zijn schermloopbaan kunnen we ongetwijfeld zijn Europese Titel bij de 
Veteranen V in 2019 vermelden. Door zijn inzet en houding is hij een rolmodel voor de 
aantormende jeugd. 

o Mevrouw Lucie Janssens (SK Sint-Niklaas) 

Lucie wordt gehuldigd voor haar 25 jaar aan tomeloze inzet voor Schermkring Sint-Niklaas. 
Ze was al die tijd één van de drijvende krachten achter de schermkring. Zij werd hiervoor 
onlangs ook nog gehuldigd door de Stad Sint-Niklaas naar aanleiding van het 50 jarig 
bestaan van de schermkring. 
Het pas zeker ook te vermelden dat Lucie ook haar steentje heeft bijgedragen aan het 
Vlaamse Schermen als gewaard medewerker van de VSB. 

o De heer Ignace Corteyn (SK De KLauwaerts) 

Ignace wordt gehuldigd voor zijn prestaties als sabelcoach. Hij is één van de weinige 
Belgische schermmeesters die zich Olympisch Coach mag noemen. 
Een van zijn bekendste Belgische leerlingen is ongetwijfeld Seppe Van Holsbeke. 
De gezondheidstoestand van Ignace liet het niet toe zijn ereteken zelf in ontvangst te 
nemen. Voorzitter Gert Van Dyck heeft de honneurs voor hem waargenomen. 

Zij vervoegen de heer Marcel Van Laecke (Koninklijke en Ridderlijke Hoofdgilde van Sint-Michiel 
Gent) en de heer Marcel Minnen (Schermclub Parcival Leuven) in het selecte clubje van Ere-
leden van de VSB. 

 
 Huldiging van de heer Tiebe Van Nieuwenhove als kersvers internationaal scheidsrechter. 

Tiebe behaalde onlangs het FIE B diploma voor sabel, hij mag België dus vertegenwoordigen op 
de grote internationale toernooien. 
Hoewel de Belgische scheidsrechters niet rechtstreeks betrokken zijn bij de wedstrijden van de 
Belgische schermers is het van wezenlijk belang om als land vertegenwoordigd te zijn binnen de 
groep van internationale scheidsrechters. 
 

 Bedanking de heer Gert Van Dyck voor zijn inzet als bestuurder van de VSB 

Gert hield zich binnen het bestuursorgaan meer specifiek bezig met het Topsportgebeuren. Hij 
vertegenwoordigde het bestuursorgaan in de Vlaamse Topsportcommissie en hield zich ook 
bezig met het uitwerken van de financiële regelingen voor deelname aan internationale 
wedstrijden (schermers en scheidsrechters). 
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19u30 start officiële vergadering: 
1. Opening en registratie van aanwezigheden, mandaten en aantal stemmen  

De voorzitter, Erik Swennen, verwelkomt iedereen op deze algemene vergadering. 

Er zijn 20 van de 22 clubs aanwezig of vertegenwoordigd bij volmacht. Het totaal van de 
aanwezige stemmen bedraagt 1132,2 (94,33%) op een maximum van 1200,2 stemmen. 

Het aanwezigheidsquorum van 50% van het totale aantal stemmen en het bijkomende quorum van 
minimaal de helft van de effectieve leden (agendapunt 9 en 11) werden behaald om geldig te 
vergaderen. 

Ook het aanwezigheidsquorum van 2/3 van het aantal clubs (minimum 15) om te stemmen over 
de goedkeuring van het ontwerp van statutenwijziging werd behaald (agendapunt 8). 
 

2. Acteren goedkeuring van het verslag van algemene vergadering van 30 maart 2023 

Het verslag van deze vergadering werd per mail overgemaakt aan de clubs op 20 april 2023. 

Er zijn geen opmerkingen hieromtrent genoteerd, zodoende is - via de in de statuten beschreven 
‘silent procedure’ - het verslag goedgekeurd.  
 

3. Acteren ontslag van de heer Gert Van Dyck als bestuurder 

De AV neemt akte van het ontslag van Gert Van Dyck als lid van het bestuursorgaan van VSB. 
 

4. Voorstelling (nieuwe) staf VSB 

De stafleden stellen zich kort even voor: 

 Directeur algemene werking – Mathias Huybens (0,8 VTE) 

 Sporttechnisch medewerker + directeur Sportkaderopleidingen – Julie Groslambert (0,8 
VTE) 

 Sportief coördinator – Tom Harding (0,5 VTE) 

 Digital marketeer – Mathies Debrabandere (1 VTE tot en met 31/07/2024) 

 Administratief coördinator sport – Isabel Poelmans (0,6 VTE) 

 Extern financieel expert - Tom Leys  
 

5. Beleidsfocussen basiswerking 2023 (Julie Groslambert) 

a. Sport kaderopleidingen “achter de schermer” (2023 & 2024) 

Hiermee wordt het verhogen van de instroom, doorstroom, kwaliteit en valorisatie van trainers 
beoogd. 

In 2023 werden volgende zaken geïmplementeerd: scheidsrechtertools Escrime Memo, The 
Ref Mind, aanwezigheid van scheidsrechtermonitors op VSB Bekers en in de clubs. Verder werd 
er werk gemaakt van de opmaak van een handboek VSB Piraatjes met video-opnames en een 
handboek Laserschermen Choreografie. Hieraan zal verder gewerkt worden in 2024. 

De 2 nieuwe opleidingsmodellen voor trainers, enerzijds het recreatieve luik (initiator en 
instructeur) en anderzijds het competitieve luik (opleidingen trainer C, trainer B en trainer A) 
worden verder uitgewerkt. 
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b. Innovatie “VSB-piraatjes” (2023 & 2024) 

Met dit project dat loopt over 2023 en 2024 wensen we de leeftijd (4-8j) waarop kinderen in 
contact komen met de schermsport te verlagen en het spelplezier via een verhaalconcept 
voorop te stellen. Via materiaalboxen die ter beschikking zijn via uitleendiensten en onze 
schermkringen kunnen alle opvoedkundigen aan de slag gaan om de kinderen te introduceren 
in de schermsport. Er is een onkostenvergoeding voorzien in de vorm van huur, trainers en 
kilometers. Promotie wordt gevoerd via www.vsbpiraatjes.be en handboeken met video-
opnames waaraan in 2024 verder wordt gewerkt. 
In de opleiding initiator zal dit ook nog worden opgenomen 

c. Innovatie “Laserschermen” (2023) 

Op dit project werd vooral in 2023 hard ingezet. Ook hier werden onkostenvergoedingen 
voorzien. Promotie wordt gevoerd via workshops, samenwerkingsverbanden, website 
www.laserschermen.be, opleiding met video-opnames en een handboek Laserschermen 
Choreografie en Laserschermen Combat waaraan in 2024 verder gewerkt wordt. 
Laserschermen zal tevens een onderdeel worden van de opleiding initiator.  

d. Jeugdsport “Gemaskerd plan” (2023) 

De vraag om indiening werd uitgestuurd met deadline 10 december. Deelname aan dit project 
vergt enige administratie van de clubs. VSB is hiervan op de hoogte en zal in 2024 een update 
doen met aandacht voor een administratieve vereenvoudiging. (Google form minder lang – 
toegang voor meerdere personen voorzien) 

Momenteel is er nog maar 1 club die de vragenlijst invulde, vandaar een warme oproep aan alle 
clubs. De beschikbare subsidies worden immers integraal verdeeld onder de clubs, dus de 
moeite om het in te vullen naar best vermogen. 
 

6. 3-wapenbeleid  

a. Algemeen: 

Tom Harding licht het project nog even toe. Het doel is om het niveau van de 
competitieschermers te verhogen en eveneens te werken aan een verbreding van de basis. Het 
project richt zich dan ook tot een eerder groot publiek: van U13 en U15 (voor de verbreding van 
de basis,) over U17 en U20, tot en met senioren (voor de verhoging van het niveau). 

Wapencoördinatoren werden aangesteld die de brug vormen tussen de VSB en de 
schermers/clubs. Zij zorgen voor de begeleiding en organisatie van kadertrainingen waarin de 
schermers centraal worden geplaatst, en die worden georganiseerd volgens de noden en 
specificiteit van elk wapen. (centrale visie – gedifferentieerde aanpak per wapen waar nodig). 

b. Degenwerking – toelichting door Werner Huysmans 

Werner Huysmans en Andrey Masanov zijn de wapencoördinatoren. 

Er wordt gewerkt met 2 groepen: een groep U13-U15 (o.l.v. Guy Suy) en de groep U17 en ouder 
(o.l.v. Werner Huysmans, Andrey Masanov en Laurent Ghijs). 

De werking is lopende, in elke groep werden al meerdere gezamenlijke trainingen 
georganiseerd, bij de U17 werden ook al enkele internationale wedstrijden begeleid. 

Vooral in de eerste groep (U13-U15) kan de opkomst zeker nog beter. 
We herhalen graag onze oproep aan de clubs hun jonge schermers en vooral ook hun ouders 
te motiveren om deel te nemen aan deze kwaliteitstrainingen. 
Er wordt benadrukt dat “de intentie hebben om wedstrijden te gaan schermen” en het hebben 
van een eigen uitrusting, de enige instapvoorwaarden zijn. 
Er is een kritische massa nodig om effectief te kunnen spreken van bijkomende en uitdagende 
sparringmomenten met leeftijdsgenoten. Deze kritische massa is ook nodig om een 
kwaliteitsvolle talentdetectie te kunnen doen zodat een aansluiting op de oudere groepen kan 
worden voorbereid en begeleid. 
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Het is ook een uitstekende gelegenheid om de clubtrainers mee te sturen om van gedachten te 
wisselen met de aangestelde trainers. 

Bij de U17 & U20 is een sterke groep tot stand gekomen, de trainingen hebben plaats op 
verschillende locaties (Braine-l’Alleud, Valenciennes...)  
Om het niveau van de sparring te verhogen worden occasioneel ook sterke buitenlandse 
schermers uitgenodigd. 

Er wordt nog een bijkomende oproep gedaan naar degentrainers om het vele werk 
((2)-maandelijkse trainingen, begeleiding op B-tornooien, trainingsdagen en -stages voor EK en 
WK…) mee te ondersteunen. Indien interesse, graag contact nemen met Tom Harding. 

Er werd tevens ook een naam gegeven aan het project nl. De ‘Red Blades’ 

c. Floretwerking – toelichting Sander Van Gijsel 

Er wordt hier gewerkt met een wapencoördinatieteam: Kevin De Wit, Mathias Huybens, 
Reinoud Goovaerts, Tamaz Chincharaouli en Sander van Gijsel. 

De eerste training is gepland op 03/12/2023. 

Op deze training zal de volledige groep uitgenodigd worden zodoende de floretschermers elkaar 
leren kennen en dit de teamgeest zal bevorderen. Ook zullen Waalse sparringpartners worden 
uitgenodigd. Daarna zal er ook een opsplitsing gemaakt worden in 2 groepen U13-U15 en een 
groep U17 en ouder. 

In de toekomst zal de doelgroep verder uitbreiden naar U11 om de basis nog te verbreden. 

d. Sabelwerking – toelichting Norbert Van Loon 

Er wordt hier eveneens gewerkt met een wapencoördinatieteam: Jasper Van Dyck, Norbert Van 
Loon en Seppe Van Holsbeke. 

De leegte die volgde op de afschaffing van de topsportschool tracht VSB samen met de trainers 
op te vullen in de vorm van het 3-wapenbeleid met als belangrijkste uitgangspunt vertrekken 
vanuit de schermers en de schermers en trainers samen te krijgen over gans België. 

De eerste training verliep zeer goed. 29 schermers namen deel. Deze zullen nog opgesplitst 
worden per leeftijdscategorie om aparte trainingen te volgen 

Via de scheidsrechterscommissie zullen in de toekomst ook scheidsrechters uitgenodigd 
worden op deze nationale trainingen zodoende zij en de schermers kunnen bijleren. 

Er bestaat inmiddels een WhatsApp-community Sabel om de communicatie te optimaliseren. 

Tot slot neemt Tom Harding (sportief coördinator) het woord om de sprekers te bedanken voor 
hun uiteenzetting en inspanningen van de afgelopen periode en wenst te benadrukken dat we met 
dit project nog maar in het eerste jaar zitten en we dit zeker als ontdekkingsjaar moeten 
beschouwen. Evaluaties, bijsturingen, wijzigingen zullen zeker nog nodig zijn. 

e. Aanmerkingen/vragen van de clubs 

(1) Is het niet beter U13 misschien nog in de clubs te houden en daar de werking te versterken? 
 

Antwoord: De clubwerking versterken is inderdaad een mogelijke piste, anderzijds is de 
groep U13 over gans Vlaanderen erg klein en wordt het belang onderstreept hen als groep 
samen te brengen om schermtraining te laten volgen bij ervaren trainers en sparringpartners 
te ontmoeten van hetzelfde niveau. 
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Een tweede objectief van deze werking is het organiseren van vormingsmomenten voor de 
beginnende trainers. Zij kunnen enerzijds van gedachten wisselen over de trainingsaanpak 
specifiek aan de jeugdcategorieën en bovendien kunnen zij hun leerlingen aan het werk zien 
tegen onbekende schermers en hieruit lessen trekken voor latere trainingen binnen de club. 
 

(2) Er wordt geopperd dat de betrokkenheid van de ouders bij de schermers sterk is afgenomen 
sinds corona en het dus moeilijk is deze te bereiken. 
 
Antwoord: Er wordt benadrukt dat sensibilisering van de ouders in deze leeftijdscategorie 
een cruciaal maar uitdagend aspect is. Bij de start van het seizoen zouden de clubs een 
document aan de ouders en schermers kunnen bezorgen om ze in kennis te stellen van het 
3-wapenbeleid en zo de interesse en motivatie op te wekken. 
Onder de voorwaarde dat de clubs een uitgebouwde seniorenwerking hebben, kan het 
sensibiliseren van de ouders van de jongste schermers een katalysator zijn om ook de 
ouders ook aan het schermen krijgen (een win-win-win situatie). 
 

7.   Vooruitzicht van de begroting 2024 

De grote lijnen van de begroting van 2024 wordt toegelicht door Tom Leys. 

a. Wat willen we bereiken? 

De VSB wil de schermsport in zijn geheel promoten door onze leden en alle stakeholders te 
begeleiden en te ondersteunen. 

Door in te zetten op de professionalisering van de eigen structuur trachten we een gezond 
financieel beleid te voeren, transparant naar de leden toe. 

Door het aanstellen van een financieel expert zal de opvolging verbeteren en streven we ernaar 
de boekhouding op punt te zetten en te houden zodat achterstallen vroegtijdig gedetecteerd 
kunnen worden. 
De samenwerking met het extern boekhoudkantoor zal worden stopgezet. De VSB zal vanaf 
2024 de boekhouding in een eigen pakket beheren. (vragen: finance@vlaamseschermbond.be). 

Zoals reeds in het beleidsplan en jaaractieplan van 2024 opgenomen zet VSB nog steeds in op 
de pijlers VORMEN (organisatie trainerscursussen, opleiding scheidsrechters, bijscholingen 
zoals Flemish Fencing weekend...), STIMULEREN (3wapenbeleid, VSB-beker per wapen, 
jeugdsportproject, clubondersteuning…) en BOEIEN (communicatie, partnerdossier...). 
 

b. Onze inkomsten 

i. Basissubsidies Sport Vlaanderen (49,46% van de totale inkomsten)  

 Forfaitair bedrag sportfederatie  

 Kwaliteitsprincipes (subs. leden, sportkaderopleiding, Goed Bestuur) 

ii. Beleidsfocussen Sport Vlaanderen (13,52% van de totale inkomsten) 

iii. Vlaanderen in actie (VIA) (5,96% van de totale inkomsten)  

iv. Licenties en clublidgeld (17,68% van de totale inkomsten)  

v. Verworven inkomsten - partnerdossier, VSB-beker... (4,95% van de totale inkomsten)   

vi. Overgedragen of teruggevorderde facturen (8,43% van de totale inkomsten)  
 

Om in de toekomst minder afhankelijk te worden van subsidies zal er meer ingezet worden op 
het verwerven van eigen inkomsten -> partnerdossier, sponsors, meer leden, fundraising 
events… 
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In dit kader is het belangrijk te onderstrepen dat de VSB de clubs zijn, SAMEN met de staf en 
het bestuursorgaan. Als we onze externe inkomsten substantieel willen verhogen zullen we 
alle pistes moeten exploreren het zal een gezamenlijk verhaal moeten worden. 
We lanceren dan ook graag een OPROEP naar de clubs: Wie van de clubs kan de staf en het 
bestuursorgaan hierbij helpen? Wie heeft nuttige contacten, sponsors op Vlaams niveau, 
ideeën… 
Samen kunnen we meer mensen bereiken om inkomsten te verwerven en de schermsport 
hiermee voortuit helpen! 
 

c. Voorlopige aanzet tot begroting 2024 

Scenario 1 – uitdagend en ambitieus 

 
 

Scenario 2 – als partnerdossier, sponsoring,… later op gang komt 

 

 

d. Welke service ontvangen onze werkende leden voor hun licentiekosten (schermlicenties en 
clublicentie)? 

Op vraag van de leden zetten we dit graag even op een rijtje: 

 Verzekering  

 Belangenbehartiging (regionaal, nationaal en internationaal niveau) 

 Financiële ondersteuning (Jeugdsportproject, BF's, tornooi subsidies...)  

 Samenwerking met andere organisaties (Moev, sport.vlaanderen, sportdiensten...)   
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 Informatie en communicatie (internationale regelgeving, nieuwsbrieven, social media...) 

 Beheer nationale koepel – commissies  

 Promotie van de sport  

 Contacten met de overheid 

 Organisatie van events, trainingen, ...  

 Organisatie van opleidingen 

 Verspreiding regelgeving en normen  

 Toegang tot en het operationeel houden van het Ophardt systeem 

 Ledenbeheer systeem voor de clubs 

 Inschrijvingsmodule tornooien, trainingen,… 

 Resultatenverwerking   

 Klassementen schermers 
 

e. Conclusie 

Verder professionaliseren, inzetten op Goed Bestuur en verhogen van de eigen inkomsten zijn 
de voornaamste betrachtingen. Zoals aangehaald zal het een gezamenlijke inspanning 
moeten worden van de clubs, de staf en het bestuursorgaan. 

OPROEP bestuursleden VSB:  De huidige bestuursleden vragen aan de clubs om opnieuw 
actief op zoek te gaan naar gemotiveerde bestuursprofielen, mensen met kennis van zaken en 
een hart voor de schermsport die willen meestappen in ons schermverhaal en deze voor te 
dragen als kandidaat-bestuurders op de volgende Algemene Vergadering. 
 

8. Statutenwijziging (conform Wetboek van vennootschappen en verenigingen) - (stemming vereist) 

a. Algemeen kader 

Alle rechtspersonen, alle vzw’s zijn wettelijk verplicht hun statuten in overeenstemming te 
brengen met het Wetboek van vennootschappen en verenigingen. 

b. Hoe kwam het ontwerp tot stand? 

Het ontwerp is gebaseerd op een voorbeeldtekst van de Vlaamse Sportfederatie die hierin de 
sportfederaties heeft ondersteund. 

Via de kleurcode werd in het ontwerp aangegeven welke tekstgedeelten werden 
toegevoegd/verduidelijkt of louter werden herschreven uit de statuten versie 08/12/2017. 

De ontwerpstatuten werden vervolgens voorgelegd aan 4 stakeholders die hun aanmerkingen 
gaven en op basis van de geselecteerde input, samen met de meningen van de bestuursleden 
werd een finale versie van het ontwerp opgemaakt. 

c. Belangrijkste aanpassingen t.o.v. de “huidige” statuten: 

 Het volledige model van de Vlaamse Sportfederatie werd als basis genomen. 

 Er werd geopteerd voor geschrankte bestuursmandaten omdat dit de visie is van ‘Goed 
Bestuur2’. Dit heeft voordelen en nadelen, maar zal de continuïteit bevorderen. 

 Verder werd er geopteerd om bestuurders niet te verplichten lid te zijn of worden van een 
schermclub. 

 

2 Eén van de kwaliteitsprincipes van het nieuwe federatiedecreet (erkenning en subsidiëring van de georganiseerde 
sportsector, juni 2016, gewijzigd mei 2022), is Goed Bestuur. (code Goed Bestuur) 
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Opmerking: de Titel V werd in tegenstelling tot sommige voorstellen behouden. In de 
interpretatie van het bestuursorgaan mag deze titel niet gezien worden als een herinvoeren 
van het directiecomité. 

d. Interne reglementen 

Het huishoudelijk reglement dient nog te worden omgevormd tot een intern reglement. Dit is 
gepland tegen volgende algemene vergadering en zal door een werkgroep worden aangepakt. 
Door de implementatie van de nieuwe statuten zal er ook werk moeten gemaakt worden van 
een afzonderlijk tuchtreglement. 

e. Algemene vragen gesteld ter zitting 

Dhr. Olivier Antonis, mevr. Anneke Daems, dhr. Jeroen Van Coppenolle en dhr. Matthew Abeels 
nemen het woord. 

 Bij titel V wordt er gesproken over een directeur algemene werking maar deze functie 
wordt nergens omschreven. Het dagelijks bestuur wordt waargenomen door deze 
persoon met 2 bestuurders,  dus er is nog steeds een dagelijks bestuur waarbij twee 
bestuurders betrokken zijn. 
Er wordt geopperd dat dit gezien de relatief beperkte omzet niet opportuun is om een 
dagelijks bestuur in te voeren. 

 Deze redenering wordt door het merendeel van de clubs gevolgd, het bestuursorgaan 
zal deze titel schrappen en voor een vlotte afhandeling van dagelijkse zaken werken met 
tijdelijke en specifieke volmachten. 

 Wat is de reden van het niet meer verplicht zijn van het lidmaatschap van bestuurders? 

 Dit voorstel vloeit voort vanuit de visie omtrent ‘Goed Bestuur’ die het aanmoedigt om 
ook onafhankelijken toe te laten als bestuurder omdat deze nieuwe inzichten kunnen 
aanbrengen van uit hun externe expertise en ervaringen. Deze praktijk heeft al eerder 
ingang gevonden binnen de bedrijfswereld. 

 Als de statuten vandaag niet wordt goedgekeurd – wanneer kan dit dan wel gebeuren? 

 Er zal dan een bijkomende algemene vergadering moeten georganiseerd worden 
waarop over het geamendeerde voorstel zal worden gestemd. Aan deze vergadering zijn 
de zelfde quora en meerderheden verbonden als het geval voor deze vergadering. 

 De beperking van stemmen tot 15% van het geheel der stemmen is niet opgenomen in 
het ontwerp van de statuten. 

 Dit zal opnieuw worden opgenomen, het gaat om een vergetelheid. 

f. Punctuele vragen per artikel 

 Art 9 § 2.2.1. 

Waarom vergunning vanaf mei niet gratis maken? 

 De vergunning vanaf mei zullen betalend zijn, maar tevens geldig voor het volgende 
seizoen. Deze oplossing werd gekozen omdat deze het makkelijkst technisch te 
implementeren is in Ophardt. 

 Artikel 11 §1 

De formulering van de titel van § 1 kan tot verwarring leiden in de zin dat het gaat om een 
opsomming van ALLE bevoegdheden van de Algemene Vergadering. 
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 De exclusieve bevoegdheid van de AV inzake de opgelijste bevoegdheden zal 
duidelijker worden verwoord. 

 Artikel 11 punt 4 

Er staat niet in de ontwerpstatuten dat een rekeningtoezichter wel of niet kwijting krijgt -> 
We wensen in de statuten te vermelden dat de rekeningtoezichter kwijting dient te 
krijgen? 

 Er wordt verduidelijkt dat dat geen meerwaarde heeft. De taak van een 
rekeningtoezichter is het uitvoeren van een steekproefcontrole, hijzelf heeft geen 
bevoegdheden of verantwoordelijkheden buiten zijn bevindingen correct voor te leggen 
aan de Algemene Vergadering. Wat zou bovendien het praktische gevolg zijn van het niet 
geven van kwijting aan de rekeningtoezichter? 

 Artikel 14 

Hier is een beperking voor de gevolmachtigde voorzien in de zin dat deze in het voorstel 
steeds lid zijn van een werkend lid van de Bond moet zijn. 

Hierdoor legt de Bond verplichtingen op aan andere vzw’s of feitelijke verenigingen inzake 
hun externe vertegenwoordiging. Bovendien is er geen coherentie met de beslissing dat 
de bestuurders niet langer lid zouden moeten zijn. 

 De incoherentie wordt erkend, deze verplichting zal worden geschrapt. Clubs die eraan 
houden om toch een toegetreden lid af te vaardigen, kunnen dit nog steeds doen, alleen 
de mogelijkheid wordt gecreëerd om externen af te vaardigen. 

 Artikel 15 paragraaf 2:  

Waarom is dat hier zo vermeld? 

 Er wordt verduidelijk dat een versoepeling is t.o.v. het WVV, hierin is voorzien dat er niet 
kan worden gestemd over zaken die niet expliciet op de agenda staan vermeld. Door deze 
alinea toe te voegen is er enige afwijking mogelijk onder de bindende voorwaarde dat alle 
leden aanwezig of vertegenwoordigd zijn en het voorstel unaniem wordt goedgekeurd. In 
de praktijk zal dit dus uiterst zelden kunnen. 

 Artikel 17 paragraaf 2: 

Waarom uitsluitend recht op inzage in het verslag op de zetel van de vereniging? 

 de gepubliceerde verslagen zijn onderhevig aan de wet op de privacy. 
Gebeurlijk worden de verslagen dus voor hun publicatie geanonimiseerd. De originele 
stukken kunnen ingekeken worden op de zetel, enkel de effectieve leden hebben dit recht. 

 Art 28 §5 

Dient taalkundig anders omschreven te worden. “de stemming … is geheim” is 
onvoldoende.  

 De term “geheim” zal worden verduidelijkt er zal bovendien opgenomen worden dat 
stemmingen over personen steeds volgens een anonieme procedures  zullen verlopen. 

 Art 34 paragraaf 4:  

Hier wordt in het canvas van VSF verwezen naar het fout artikel, dit moet 2:117 zijn. 

 Dit zal aangepast worden. 

g. Besluit 

 Gezien de voorgestelde amendementen kan er niet over het ontwerp gestemd worden. 

 Ter voorbereiding van het aangepast ontwerp wordt gestemd over de twee belangrijkste 
discussiepunten: 

o Behouden van Titel V 
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 Voor: De Maneschermers 

 Onthouding: LaFayette en Flanders Fencing 

 Tegen: de overige clubs (17/20)  

 schrapping van de volledige titel V 

o Dient een volmachthouder een lid te zijn van de werkend lid van de VSB? 

 Iedereen is tegen een verplicht lidmaatschap: de verplichting dat een volmacht moet 
verleend worden aan een clublid met VSB-licentie zal worden geschrapt. 
(meerderheid 20/20) 

 Way ahead 
Eind december 2023 zal dus een bijkomende algemene vergadering worden 
georganiseerd waar over het aangepaste ontwerp zal worden gestemd. De aangehaalde 
typo’s en gevraagde herformuleringen zullen in dit document worden aangepast. 
Evt. bijkomende cosmetische aanpassingen kunnen per mail worden voorgesteld. 
 

9. Aanvaarding nieuwe leden 

a. Als werkend lid: Contrapunt.club (stemming vereist) 

Anneke Daems licht de oprichting kort toe 

De club is gegroeid vanuit Multi Moev-initiatieven met kindjes die geëvolueerd zijn naar 
schermers (sabel) en een club vormen. Nl. sabelschool Coco de Mammeluk. Het voorbije 
seizoen werd de groep groot genoeg om leefbaar te zijn, en werd intern beslist om nu de stap 
te zetten om deze jongens en meisjes aan te sluiten bij het grotere schermlandschap. 

 ALLE clubs zijn anoniem akkoord voor aanvaarding. 

b. Als gewoon toegetreden lid: de Vereniging Voor Antwerpse Schermsport vzw (VVAS) (geen 
stemming vereist gezien de aanvaarding gebeurt op het niveau van het bestuursorgaan). 

De vereniging wordt door Jurgen Joossens kort voorgesteld: 

 Door Lafayette en Omnisword werd naar aanleiding van de gezamenlijke organisatie van 
provinciale kampioenschappen van Antwerpen de vzw VVAS opgericht. 
De vzw vormt dus de Antwerpse koepel die het provinciaalkampioenschap met succes inricht 
en verder wenst te professionaliseren. De andere Antwerpse clubs zijn steeds welkom toe te 
treden om zo ook te groeien naar een interclubcompetitie. 
 

10. Punten aangebracht door de effectieve leden 

a. Openstaande facturen historisch passief (Vast Als Eik, Jarnac, Herckenrode, Skirmjan) 

 Joram licht toe dat op vraag van de clubs en rekeningtoezichter gezocht werd naar de 
reden van het grote bedrag aan nog te innen facturen op het einde van het boekjaar 2022. 
Een gedetailleerd onderzoek toonde aan dat dit grote bedrag voornamelijk bestond uit 
onbetaalde facturen voor lidgelden en licenties. 
Bijgevolg ontvingen veel clubs eind juni een mail om de openstaande facturen na controle of te 
vereffenen, of hun evt. betaling aan te tonen of de facturen te betwisten. 

Onderhandelingen zijn lopende en afbetalingsplannen zijn ondertussen voorgesteld. 
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Veerle Peters, Maarten Van Gansberghe (voorzitter en secretaris Jarnac) wensen te 
benadrukken dat de mail die volgde in augustus, in het verkeerde keelgat geschoten is en dat 
ze wel degelijk reageerden.  

De federatie betreurt dat de communicatie harder is overgekomen dan de bedoelde call to 
action met als bedoeling een dialoog op te starten met de Bond om de openstaande facturen 
weg te werken. 

Jarnac vraagt van de federatie meer ondersteuning. Het was niet duidelijk dat de facturen nu 
zelf via Ophardt moesten opgehaald worden. Bijgevolg waren zij in de veronderstelling dat de 
leden niet lid waren en niet verzekerd om deel te nemen aan wedstrijden. Hun idee werd hierin 
versterkt omdat er geen fysieke licenties meer werden bezorgd. 

Jarnac vraagt bovendien of alle facturen van de voorbije jaren kunnen bezorgd worden zodat 
ze alles kunnen afpunten. 

 Mevr. Nathalie Nouwen (lid van het bestuursorgaan) benadrukt dat in het kader van het 
nieuwe beleidsplan de clubs zullen bezocht worden om te horen waar de noden van de clubs 
liggen om zo de clubs in de toekomst beter te ondersteunen. 

 Tom Leys geeft aan dat een systematisch overmaken van alle facturen van de vorige jaren 
enorm tijdrovend zou zijn, zeker gezien de verschillende beheersplatformen die werden 
gebruikt. Punctuele problemen kunnen wel ad hoc bekeken worden. 

Algemeen kan besloten worden dat de clubs geen problemen wensen te creëren en met een 
schone lei verder willen gaan, maar dat ze wel wilden vernoemen dat ze geschrokken waren 
van de gang van zaken. 

b. Uitstel vorming trainer C (SK Parcival Leuven) 

Het recente uitstel van de vorming was het gevolg van een samenloop van omstandigheden 
en had zijn verschillende redenen zoals: 

o Inschatting van de tijd nodig voor het aanpassen van de cursusteksten 

Het is een misvatting dat de teksten van de bestaande vormingen voor het grootste deel 
opnieuw kunnen worden gebruikt. De verandering van de opleidingsstructuren (pijler 
recreatief en pijler competitief) maken dat het merendeel grondig moet herwerkt worden. 
Voor dit tijdrovend proces wordt er beroep gedaan op vrijwilligers die hiervoor veel tijd 
moeten kunnen vrij maken binnen hun reeds drukke agenda’s. 
Bovendien is het implementeren in de praktijk veel meer werk dan op eerste zicht lijkt. Het 
feit dat de meeste vrijwilligers niet vertrouwd zijn met de praktische werking van de tools 
aangereikt door de VTS, maakte dat het werk in de beginfase trager verliep dan gehoopt. 

o Het wegvallen van twee personeelsleden die pas in september werden vervangen 

Door het wegvallen van de Administratief medewerker en de Technisch Directeur topsport 
moest het werk worden herverdeeld over de twee resterende personeelsleden bovendien 
in een verlofperiode. Hierdoor werd de werkdruk te hoog en moesten belangrijkere 
projecten worden uitgesteld voor op dat moment meer dringende taken.   

o Het impromptu intrekken van een eerder (onterecht) verleend uitstel. 

Deze beslissing maakte dat de opgelopen achterstand te groot was om op een 
kwalitatieve manier bij te benen en leek een uitstel de enige manier. 

Het bestuur en de stafleden werken samen aan een structurele oplossing zodoende dit in de 
toekomst kan vermeden worden. Er zullen afspraken werden gemaakt om een betere opvolging 
te doen, maar belangrijk hierbij is te bewaken dat de staf niet overladen wordt. 

Nu wordt er volop gewerkt aan de nieuwe teksten van de cursus initiator waar alles al afgetoetst 
kan worden zodoende praktische oplossingen kunnen worden voorzien voor de opmaak van 
trainers C en zodat naar 2025 toe alles vlotter zal verlopen. 
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De kandidaat trainers C kunnen reeds een deel van de vorming aanvatten in 2023/2024. De 
module 1 en de vorming “start2coach”. De andere modules van trainers C volgen zal pas 
mogelijk zijn vanaf januari 2025. 
 

11. Verkiezing nieuwe leden van het Bestuursorgaan  

a. Dhr. Huysmans Werner werd door SK Lafayette voorgedragen als kandidaat-lid van het 
bestuursorgaan. 

b. De ontvankelijkheid van de kandidatuur werd door het bestuursorgaan onderzocht. 

c. Werner Huysmans krijgt het woord om zich voor te stellen en zijn kandidatuur te duiden. 
Hij benadrukt dat hij 7 op 7 bezig is met schermen en zijn lange ervaring binnen het 
Belgische schermen wil gebruiken mee de kar trekken. Bovendien is er een tekort aan 
bestuurders. 

d. De clubs wensen enkele vragen te stellen: 

Contrapunt.club: 
 
Zal Werner Huysmans, indien verkozen zijn functie als wapencoördinator degen dan 
stopzetten?  Volgens de nieuwe bepalingen over belangenvermenging zal Werner de 
vergadering moeten verlaten als er sprake is van belangenvermenging door de 
combinatie van de functies van bestuurder en wapencoördinator. 

Antwoord: de wettelijke bepalingen over de belangenvermenging zullen onverminderd 
moeten worden toegepast. 

 
De koninklijke en Ridderlijke Hoofdgilde van Sint-Michiel Gent. 

Vormen de bepalingen uit het Art 10 van de statuten een belemmering voor het 
opnemen van een bestuursmandaat door Werner Huysmans? 

Antwoord: Het feit van een vrijwilligers vergoeding te ontvangen niet moet worden 
gezien als het bekomen van financiële of andere opbrengsten zoals verboden door het 
art. 10 van de statuten. Het gaat om een terugbetaling van gemaakte kosten, of deze 
“aangetoond” dan wel “forfaitair” zijn, is in deze niet relevant. 

e. Stemming: 

Er worden 2 STEMOPNEMERS aangeduid: Claudine Geirnaert en Luc Vandingenen 

De stemming verloopt anoniem. Om beurt zullen de vertegenwoordigers van de clubs 
hun stem uitbrengen in de beveiligde Excelfile waarin een automatische verrekening en 
telling van de stemmen gebeurt. 

Als opmerking bij het verslag wordt er gevraagd te vermelden dat de stemming NIET 
geheim is verlopen. De stemmende clubs konden op de computer waarop de stemmingen 
werden ingegeven duidelijk zien hoe de voorgaande clubs hadden gestemd. 

Resultaat: JA: 479 stemmen voor gegeven door 10 clubs 

Geen van de drempels voorzien in de dubbele meerderheid werd gehaald, bijgevolg 
wordt Werner Huysmans niet verkozen tot bestuurder. om aanvaard te worden lid van 
het bestuursorgaan. 
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Conform art 4.3.5 van het HH-reglement wordt aan het verslag de screenshot 
toegevoegd als bijlage aan dit verslag. 

 

Om 23u23 bedankt voorzitter Erik Swennen iedereen voor zijn aanwezigheid en sluit de vergadering 
met als laatste oproep dat de geïnteresseerden die wensen mee te helpen aan de aanpassing van het 
huishoudelijk reglement naar Intern regelement zich kunnen melden via info@vlaamseschermbond.be. 

 

 

 

 

 

Erik Swennen       Peter Scheurwegen 
Voorzitter       Secretaris-generaal 
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BIJLAGE – SCREENSHOT STEMMING KANDIDATUUR BESTUURSORGAAN 

 

 


